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JAARVERSLAG 2011

Inleiding

De Stichting Sportraad Dalfsen is op 14 december 2010 opgericht. 2011 is het eerste jaar waarin de

Sportraad (SR) onafhankelijk van de gemeente Dalfsen opereert: de leden zijn niet benoemd door de

gemeente en de SR is geen verlengstuk van welke organisatie dan ook.

De SR beoogt, naast het zijn van hét adviesorgaan voor het gemeentebestuur, een actieve, initiërende rol te

vervullen door in te spelen op actuele ontwikkelingen op het terrein van sport en bewegen en deze kennis te

delen met de sportverenigingen.

Als juridische organisatievorm is gekozen voor de stichtingsvorm, waarbij de SR bestaat uit een Algemene

Vergadering (AV) van Betrokkenen en een bestuur. Elke organisatie die werkzaam is op het gebied van

sport en bewegen in de gemeente, die de doelstelling van de stichting onderschrijft, kan zich bij de stichting

laten registreren als Betrokkene. De AV van Betrokkenen is geen besluitvormend orgaan maar een

klankbord voor het bestuur.

Samenstelling

In 2011 bestond de Sportraad  uit de volgende negen leden:

Gert Siffels, voorzitter 

Wim Duteweerd, penningmeester 

Joop Dijkstra, secretaris

Marco Laarman

Roeland Farjon

Aldred Ubink

Imke Bardoel tot en met 18 september 2011

Anne-Marie Mosterman

Erik Holtman

Imke Bardoel zag zich om privé-redenen genoodzaakt om te stoppen met haar lidmaatschap van de SR.

Er is besloten voorlopig niet te voorzien in de ontstane vacature.

Vergaderingen Sportraad (SR)

De SR kwam in 2011 als voltallige raad op 18 januari, 21 februari, 21 maart, 18 april, 30 mei, 19 september 

en 21 november bijeen. De vergaderingen vonden plaats in het Beatrixgbouw en in de Trefkoele. Het

DB van de SR voerde in 2011 1 keer overleg (op 9 mei) met de wethouder van sportzaken, de heer M.

Von Martels, in aanwezigheid van de heer G. Zeelt, hoofd afdeling Welzijn & Onderwijs. Ook is op de

brainstormsessie op 26 september 2011 over de visie van de gemeente over het sportbeleid met de

wethouder van gedachten gewisseld over actuele sportzaken.

OVERZICHT ACTIVITEITEN

Opstellen beleidsplan 2011 t/m 2013

In het eerste halfjaar 2011 is frequent vergaderd met als belangrijkste doelstelling om zo spoedig mogelijk

een beleidsplan annex actieplan op te stellen. Het conceptplan is ter advisering voorgelegd  aan Elise

van de Veen van Sportservice Overijssel. In de vergadering van 30 mei 2011 is het beleidsplan definitief 

vastgesteld. Als belangrijkste speerpunten kunnen worden genoemd:

het bevorderen van sport en bewegen in de gemeente Dalfsen: in dat verband aanhaken bij het project

voor sportstimulering 2011-2012 en bij het project Maatschappelijlijke Stages.

het gemeentebestuur pro-actief informeren over voor de SR belangrijke beleidsuitgangspunten voor de

nieuwe visie van de gemeente Dalfsen op het sportbeleid

de sportorganisaties in de gemeente via periodieke nieuwsbrieven op de hoogte houden van actuele

ontwikkelingen

participeren in het overleg over de voorgenomen renovatie / ombouw tot Kulturhus van de Trefkoele
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met de plaatselijke politiek in gesprek gaan over hun plannen op het terrein van sport en bewegen in

relatie tot de visie van de SR

participatie in het plaatselijke netwerk van organisaties voor welzijn, ouderen, gezondheidszorg, bso etc.

sportverenigingen en organisaties benaderen om zich aan te melden als Betrokkene

het jaarlijks houden van een thema-avond voor alle sportorganisaties

afstemmen van het beleidsplan van het Steunpunt Vrijwilligerswerk met dat van de SR voor mogelijk

gezamenlijk te organiseren projecten

Elke vergadering is het beleidsplan annex actieplan geagendeerd om de prioritering te beoordelen. In het

vervolg van dit verslag wordt over de voortgang van de hiervoor genoemde onderwerpen gerapporteerd.

Renovatie Trefkoele

Voor de SR was het positief dat zij in het verslagjaar als één van de

betrokken partijen bij het overleg over de renovatie van de Trefkoele is

uitgenodigd. Anne-Marie is aangewezen als vertegenwoordiger van de

SR. Daarnaast zitten Gert en Wim in de Gebruikersraad van de Trekoele

namens Badminton Trefzeker respectievelijk Zaalvoetbal SVD. Het drietal

heeft als klankbordgroep gefunctioneerd en de overige leden van de

ontwikkelingen op de hoogte gehouden. Op 10 januari heeft Gert namens

de SR ingesproken bij de commissievergadering. De belangrijkste

aandachtspunten uit zijn betoog waren:

er zal meer ruimte voor sport en spel moeten komen, omdat in de huidige situatie de Trefkoele te klein is.

De SR pleit voor een uitbreiding met een sport- of gymzaal.

van jeugdige sporters kun je niet verlangen dat ze buiten het dorp Dalfsen, bijvoorbeeld in Nieuwleusen

of Lemelerveld, hun sport moeten beoefenen. De consequentie zal zijn dat ze dan gaan afhaken en

mogelijk komt dan zelfs het bestaansrecht van sommige sportverenigingen in gevaar. Deze ontwikkeling

staat haaks op het beleid van de gemeente  verwoord in de notitie ”Op uw gezondheid”.

buiten de kern Dalfsen is op de gewenste (populaire) uren geen ruimte beschikbaar voor de binnensport.

de SR deelt de mening van het college dat de huidige plaats de beste locatie is voor de opwaardering

van de Trefkoele tot Kulturhus.

namens de binnensportverenigingen vraagt de SR om de garantie de tarieven niet  te verhogen om

de investeringen mogelijk te maken. Het huidige beleid van aanpassing van de tarieven met de jaarlijkse

inflatiecorrectie dient te worden gecontinueerd.

Bij de planontwikkeling van het ingeschakelde adviesburo ICS hadden de leden van de Gebruikersraad

de indruk dat bij de renovatie de “kulturaspecten” de hoogste prioriteiten kregen en dat de sportbelangen

enigszins ondersneeuwden. Ook dreigden bij de nieuwe plannen zowel hal 1 als hal 2 niet te voldoen aan 

de normen van NOC/NSF, terwijl deze normering tot één van de uitgangspunten van de Grote Projecten

behoorde. Voor de SR is het voldoen aan deze normering van cruciaal belang.

Echter eind november werd duidelijk dat bij de planvorming niet meer sprake is van renovatie van de

Trefkoele maar van “vernieuwbouw”. Onderdeel van het plan is dat de gymzaal aan de Molendijk wordt

afgebroken en dat de activiteiten aldaar volledig kunnen worden geïntegreerd in de vernieuwde Trefkoele,

temeer daar er een extra multifunctionele ruimte gepland is voor sport en dans. Tevens zullen beide hallen

gaan voldoen aan de normen van NOC/NSF.

De SR is verheugd over laatstgenoemd aspect, maar kan zich niet vinden in de voorgenomen afbraak van

gymzaal Molendijk. Naast de te verwachten “inpassingsproblemen” op de populaire tijdstippen zal er nog

steeds een tekort aan ruimte blijven en is uitwijken naar andere accommodaties in de gemeente geen optie.

Er is besloten om de bezwaren te verwoorden in een brief aan alle raadsleden en het college, uit te brengen

vóór de commissievergadering van 16 januari 2012.
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SPORTSTIMULERING

Maatschappelijke Stages

Roeland is de vertegenwoordiger van de SR voor dit aandachtsgebied. Hij heeft terzake in 2011 een aantal

malen overleg gepleegd met stagemakelaar Marije Kerkhof van Landstede, die overigens geen ervaring

heeft met dit werkveld. Het Agnietencollege te Nieuwleusen is de enige school in de gemeente met VO.

De maatschappelijke stages moeten tijdens schooltijd plaatsvinden, zodat waarschijnlijk geen gebruik kan

worden gemaakt van het aanbod van sportverenigingen voor stageplaatsen. Dit wordt betreurd door de SR.

Ook is het jammer dat Marije niet bemiddelt voor stageplaatsen in Dalfsen voor leerlingen uit de gemeente

die scholen van VO in Zwolle bezoeken.

Combinatiefunctionarissen

Ten aanzien van het gemeentelijk project sportstimulering onderschrijft de

SR de vernieuwde aanpak, namelijk vermelding van activiteiten via de site

activity4kids en de inschakeling hierbij van de combinatiefunctionarissen.

In de vergadering van de SR van 21 november 2011 hebben de 

combinatiefunctionarissen Marco Hollak en William van Lenthe uitleg

gegeven van hun plannen. De SR deelt hun enthousiasme en heeft

toegezegd de activiteiten zoveel mogelijk te ondersteunen en te promoten.

Nieuwsbrieven

Om de SR te promoten richting sportorganisaties in de gemeente en hen te informeren over actuele

onderwerpen is besloten om periodiek nieuwsbrieven uit te brengen en eventueel een extra editie

(“nieuwsflits”) bij belangrijke items. De redactieraad bestaat uit Anne-Marie, Aldred en Erik. Er is  gekozen

voor een zo breed mogelijke verspreiding, ook bijvoorbeeld naar de raadsleden. In principe is de nieuwsbrief 

digitaal. De 1e nieuwsbrief is naar circa 100-125 emailadressen gestuurd en in papieren versie (circa 15)

eenmalig naar verenigingen zonder emailadres. Deze verenigingen konden aangeven of ze de nieuwsbrief 

wilden blijven ontvangen.

In 2011 zijn 2 nieuwsbrieven  (1 juni en 10 oktober) uitgebracht met als onderwerpen:

van start gaan van de nieuwe SR

verenigingen kunnen gratis gebruik maken van verenigingsadvies van Sportservice Overijssel

sport en fiscus: namen van contactfunctionarissen bij de Belastingdienst voor vragen in relatie tot sport

en fiscaliteit

maatschappelijke stages bieden kansen voor sportverenigingen

combinatiefunctionarissen: namen en activiteiten

reactie van SR op de conceptnota Jeugdbeleid 2011-2014

idem inzake de renovatie van de Trefkoele

de rol van de SR bij het opstellen van een nieuwe visie op sport en bewegen

actief Burgerschap

Het streven is erop gericht om jaarlijks 4 nieuwsbrieven uit te brengen.

Samenwerking met Steunpunt Vrijwilligerswerk Dalfsen

De SR heeft kennis genomen van het jaarwerkplan 2011 van het Steunpunt. Daarin staan naar het oordeel

van de SR niet direct aanknopingspunten / projecten die zich lenen voor samenwerking. De coördinator van

het Steunpunt dient hiertoe desgewenst het initiatief te nemen.

Nieuwe beleidsplan -visie over sport in de gemeente Dalfsen

Tot grote tevredenheid van de SR is zij door de gemeente uitgenodigd om te participeren in een

brainstormsessie over het formuleren van een nieuwe visie op sport. Ter voorbereiding hierop heeft de SR

de voor haar belangrijkste beleidsuitgangspunten vastgesteld en ingebracht op de sessie van 26 september 

2011. Bij dit overleg waren van de zijde van de gemeente Ineke Kaat, Leo Kortstee en wethouder Von

Martels aanwezig en de SR was met 5 leden vertegenwoordigd. Een vervolg op dit overleg heeft op 17

oktober plaatsgevonden. De gesprekken met de gemeente verliepen plezierig en de inbreng van de SR is

als positief ervaren.
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Bij besluit van B&W van 14 november 2011 is de “Visie op sport en bewegen 2012-2020” vastgesteld, die

aanvankelijk in december maar definitief in januari 2012 in de commissievergadering zal worden besproken.

Om haar betrokkenheid bij dit onderwerp te tonen, heeft de SR eind november een korte notitie aan alle

raadsleden geschreven met de volgende inhoud: “De Stichting Sportraad Dalfsen vindt het zeer wenselijk

dat de gemeente Dalfsen een samenhangend, integrale visie op sport en bewegen formuleert. Het gevoerde

beleid is hoewel positief van grondhouding (sport is belangrijk) te ad-hoc geweest waardoor diverse kansen

zijn blijven liggen en leek er soms sprake van willekeur.

De Stichting Sportraad Dalfsen waardeert de geboden mogelijkheden tot inspraak bij de totstandkoming van

het stuk ‘visie op sport en bewegen 2012-2020’ en ziet dit als een goed vertrekpunt voor een goede sport-

en beweegnota.

In de nieuwe nota, die in de ogen van de Sportraad alleen tot stand kan komen met medewerking van het

veld, dient aandacht te zijn voor:

een regievoerende rol van de gemeente

sportinclusief denken (sport en bewegen kent raakvlakken met jeugdbeleid, ouderenbeleid, WMO,

recreatiebeleid etc.)

helder accommodatiebeleid waarbij randvoorwaarden (privatisering) en tarieven eenduidig zijn

naast accommodatiebeleid structureel budget voor bewegingsstimulering

goed bewegingsonderwijs gegeven door gediplomeerde docenten op alle basisscholen

capaciteit om sportstimulering voor diverse doelgroepen uitvoering te geven (voortzetting

combinatiefunctionarissen / sportbuurtcoaches)”.

In januari 2012 zal blijken of de raad instemt met de geformuleerde visie en besluit tot het uitwerken van de

visie in de sportnota. Van de zijde van wethouder Von Martels is al aangegeven dat in het laatste geval de

SR weer bij het opstellen van de sportnota zal worden betrokken.

Overleg met gemeente Dalfsen

Mede ter voorbereiding op het maken van het beleidsplan heeft het DB van de SR op 3 februari een gesprek

gehad met (toen nog) beleidsambtenaar sport Ellen van Assem. Hierbij is de actuele stand van zaken

doorgenomen over de onderwerpen nieuwe sportbeleid van de gemeente, de algemene adviesrol van de

SR, sportstimulering en de combinatiefunctionarissen. In het overleg met de wethouder sportzaken op 9 mei

2011 zijn ondermeer de volgende zaken door de SR aan de orde gesteld:

invulling adviesrol door SR 

nieuwe beleidsvisie sport

aard en duur samenwerkingsovereenkomst tussen Sportservice Overijssel en gemeente Dalfsen

stand van zaken combinatiefunctionarissen

oprichting van een Jeugdsportfonds Dalfsen

De gemeente onderkent de adviserende rol van de SR, maar adviseert de SR zelf ook alert te zijn op

mogelijk participatie door tijdige raadpleging van de agenda's van commissievergaderingen. Meegedeeld

werd dat de samenwerkingsovereenkomst tussen de gemeente Dalfsen en Sportservice Overijssel geldt t/m

december 2012 en dat volgens deze overeenkomst 12 sportverenigingen gratis verenigingsadvies kunnen

krijgen.

Het onderwerp Jeugdsportfonds Dalfsen is door de SR ingebracht bij het formuleren van de nieuwe

sportvisie. Het geplande overleg met wethouder Von Martels van 29 november is wegens gebrek aan

actuele onderwerpen afgezegd. Wel blijft het streven om jaarlijks twee keer met de wethouder sportzaken

van gedachten te wisselen.
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Concept-nota Jeugdbeleid 2011-2014 gemeente Dalfsen

Op initiatief van de SR is deze nota becommentarieerd. De belangrijkste

kanttekeningen waren:

in de conceptnota ontbreekt een financiële paragraaf, met andere

woorden er vindt geen koppeling van beleid aan financiële middelen

plaats. Daardoor wordt de uitvoering van het voorgenomen beleid niet

gewaarborgd.

de aanstelling van de combinatiefunctionarissen voor sport/cultuur 

geldt slechts voor 2 jaar. Hierdoor is de continuïteit in het geding en

dreigt na deze 2 jaar een belangrijke maatregel op het terrein van

sportstimulering en stimulering van een gezonde levensstijl voor de jeugd weg te vallen.

bij het onderwerp bewegen/overgewicht staat vermeld dat het project “Ik lekker fit” in 2011/2012 wordt 

voortgezet. Ook hier bestaat onzekerheid over de continuïteit van dit in de ogen van de Sportraad prima

project.

In de nota staat aangegeven dat 77% van de kinderen in de leeftijd van 4-12 jaar lid is van een sportclub

en dat het van belang is dat deze (hoge) sportdeelname wordt gehandhaafd. Er is echter niet bij vermeld

hoe -met de inzet van welke beleidsmaatregelen- dit zal worden gerealiseerd. De Sportraad had hier 

graag gelezen dat de gemeente Dalfsen activiteiten start / continueert om dit percentage te verhogen.

Bij de jongvolwassenen (18-23 jaar) ziet de gemeente voor haar geen rol weggelegd op het terrein

van sport en bewegen. De Sportraad is echter van mening dat ook juist bij deze categorie jongeren de

sportdeelname minder wordt en “het bewegen” minder populair, waardoor een stimulerende rol van de

gemeente zeker aanbeveling verdient.

Voor de SR is het teleurstellend dat van de zijde van de gemeente Dalfsen geen enkele reactie op ons

commentaar is ontvangen.

Contacten met de plaatselijke politieke partijen

Zoals uit dit verslag blijkt heeft de SR zich in het verslagjaar richting de gemeenteraad geuit over de

onderwerpen Trefkoele en nieuwe sportvisie via in te spreken op commissievergaderingen dan wel

het uitdragen van haar standpunt via een email aan alle raadsleden. Ook is er informeel met enkele

raadsfracties van gedachten gewisseld over actuele sportzaken. Het is de bedoeling deze contacten in de

komende jaren verder te intensiveren.

Participatie in het plaatselijk netwerk van gelieerde organisaties

Besloten is er naar te streven dat de leden van de SR niet alle vergaderingen van het plaatselijke netwerk

behoeven bij te wonen, maar bijvoorbeeld “agenda-lid” kunnen worden. Er heeft een gesprek met de

voorzitter van de WMO-raad plaatsgevonden met als conclusie dat participatie door de SR niet direct

zinvol is. Aangezien de SR de focus heeft gezet op het in Dalfsen realiseren van een Jeugdsportfonds,

is het deelnemen aan de Cliëntenraad-SZW niet meer aan de orde. Of het deelnemen van de SR aan

overlegstructuren op de andere gelieerde beleidsterreinen zinvol en haalbaar is, zal nog verder moeten

worden onderzocht.

Overige activiteiten

Hier kunnen worden genoemd:

het aanwezig zijn bij de nieuwjaarsreceptie op 3 januari van de gemeente annex huldiging van de

kampioenen 2010 door Roeland en Joop;

bijwonen door Gert en Wim van de installatie van de burgemeester op 3 februari;

bijwonen door Joop van het congres van het Jeugdsportfonds Overijssel op 6 april te Raalte;

bijwonen door Gert en Joop van de kampioensreceptie van SV Nieuwleusen op 9 juni;

het door Marco bezoeken van de Uitmarkt te Nieuwleusen op 30 september om daar de activiteiten van

de SR onder de aandacht te brengen.
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Financiën

dekking van de kosten. In 2011 is de SR ruimschoots binnen het budget gebleven, omdat er (nog) geen

thema-avond is georganiseerd. Vanaf 2011 ontvangen de leden van de SR geen vacatiegelden meer. Wel

Samenvattend / Vooruitblik

In het algemeen is de SR tevreden met de in 2011 bereikte doelstellingen, zoals het informeren van de

verenigingen over actuele zaken via het uitbrengen van nieuwsbrieven en de participatie bij het project

Trefkoele en bij het opstellen van de nieuwe gemeentelijke visie op sport en bewegen. Echter richting de

sportorganisaties zal de SR zich nog beter moeten presenteren en uitleggen welke meerwaarde kan worden

geboden. Hiertoe zullen in 2012 de grootste verenigingen individueel worden benaderd. Aansluitend zal het

traject in gang worden gezet om verenigingen te vragen zich nog in 2012 aan ons te binden als Betrokkene.

Dit met het oogmerk om te bereiken dat de SR in de gemeente Dalfsen wordt gezien als dé representant op

het terrein van Sport en Bewegen.

Dalfsen, februari 2012.

Joop Dijkstra


